
Protokół Nr 27/2019 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Grudziądzkiego 

odbytego w dniu 20 listopada 2019 r. 

Posiedzenie Zarządu Powiatu Grudziądzkiego odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Grudziądzu przy ul. Małomłyńskiej 1. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Adam Olejnik  - Starosta 

2. Jan Kowarowski  - Wicestarosta 

3. Marcin Dziadzio  - Członek Zarządu 

4. Krzysztof Klucznik  - Członek Zarządu 

5. Aleksander Zadykowicz - Członek Zarządu 

a ponadto: 

6. Marzena Dembek  - Przewodnicząca Rady 

7. Dorota Kaczerowska  - Sekretarz Powiatu 

8. Grażyna Kalita  - Skarbnik Powiatu 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych 

na rok 2019. 

4. Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Grudziądzkiego na 2019 rok. 

5. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg powiatowych 

na terenie Powiatu Grudziądzkiego w sezonie 2019/2020. 

6. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji 

rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w roku 2020. 

7. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych. 

8. Sprawy organizacyjne, zapytania, wolne wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

Posiedzenie Zarządu Powiatu otworzył Starosta p. Adam Olejnik, witając wszystkich obecnych. 

Starosta p. Adam Olejnik stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 5 na 5 członków Zarządu Powiatu 

Grudziądzkiego. 
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Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w dniu 20 listopada 2019 r. 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 Następnie Starosta p. Adam Olejnik przedstawił porządek posiedzenia, do którego Członkowie 

Zarządu nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie. 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Starosta p. Adam Olejnik poprosił Skarbnika 

Powiatu p. Grażynę Kalitę o przedstawienie projektu uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian 

w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2019. 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian 

w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2019. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą pytania lub uwagi do projektu 

uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2019. 

Wobec braku uwag i wniosków formalnych Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, 

w wyniku którego Członkowie Zarządu jednogłośnie przyjęli uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie 

zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2019. 

Uchwała nr 27/79/2019 Zarządu Powiatu Grudziądzkiego z dnia 20 listopada 2019 r. w sprawie zmian 

w planie dochodów i wydatków budżetowych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 Następnie, na prośbę Starosty p. Adama Olejnika, Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita 

przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Grudziądzkiego na 2019 rok. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu zgłaszają pytania lub uwagi do projektu 

uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Grudziądzkiego 

na 2019 rok, w związku z czym: 

Członek Zarządu p. Aleksander Zadykowicz zapytał, czy oszczędności w budżecie na rok 2019 

w wys. 5 000,00 zł z działu kultura fizyczna można przeznaczyć na nagrody dla sportowców 

mieszkających na terenie Powiatu Grudziądzkiego, którzy w 2019 r. zdobyli medale Mistrzostw Polski. 

Dodał, że nagrody zostałyby wręczone ok. 10 osobom na gali zorganizowanej w styczniu 2020 r. 

Sekretarz Powiatu p. Dorota Kaczerowska odparła, że w projekcie budżetu na rok 2020 zapisana jest 

kwota 2 500,00 zł na nagrody dla sportowców z terenu Powiatu Grudziądzkiego. Wskazała, 

że do realizacji powyższego celu konieczne jest opracowanie regulaminu, który ustaliłby zasady 

przyznawania nagród. Dodała, że ww. oszczędności w kwocie 5 000,00 zł planuje się przeznaczyć 

na inne cele budżetowe. 

Starosta p. Adam Olejnik wskazał, że pomimo braku regulaminu Powiat Grudziądzki może w styczniu 

2020 r. zorganizować spotkanie, na którym uhonorowano by i wręczono upominki dla medalistów 
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Mistrzostw Polski za rok 2019. Dodał, że w budżecie Powiatu należałoby znaleźć środki finansowe 

również na niewielkie nagrody pieniężne. 

Wobec braku dalszych pytań oraz uwag Starosta p. Adam Olejnik przystąpił do głosowania, w wyniku 

którego Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali uchwałę Rady Powiatu 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Grudziądzkiego na 2019 rok 

oraz postanowili przekazać ww. projekt pod obrady Rady Powiatu. 

Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Grudziądzkiego na 2019 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 W kolejnym punkcie porządku obrad Starosta p. Adam Olejnik poprosił Kierownika 

Powiatowego Zarządu Dróg p. Janusza Różańskiego o przedstawienie projektu uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu Grudziądzkiego 

w sezonie 2019/2020. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg p. Janusz Różański przedstawiła projekt uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu Grudziądzkiego 

w sezonie 2019/2020. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą pytania lub uwagi do projektu 

uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Grudziądzkiego w sezonie 2019/2020. 

Wobec braku uwag i wniosków formalnych Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, 

w wyniku którego Członkowie Zarządu jednogłośnie przyjęli uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie 

zasad zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu Grudziądzkiego w sezonie 

2019/2020 

Uchwała nr 27/80/2019 Zarządu Powiatu Grudziądzkiego z dnia 20 listopada 2019 r. w sprawie zasad 

zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu Grudziądzkiego w sezonie 2019/2020 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Członek Zarządu p. Aleksander Zadykowicz zapytał o zasady rozliczania wykonawców zimowego 

utrzymania dróg, wyłonionych w przetargach. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg p. Janusz Różański wyjaśnił, że wykonawcom będą wypłacane 

środki finansowe za rzeczywiście wykonaną pracę. Dodał, że wykonawcom nie należy się zaplata 

w przypadku braku interwencji na drogach powiatowych. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał o odśnieżanie chodników przy drogach powiatowych. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg p. Janusz Różański odparł, że chodniki będą odśnieżane 

przez Powiatowy Zarząd Dróg po odśnieżeniu dróg powiatowych. Wskazał przy tym, że odśnieżanie 
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większości chodników przy drogach powiatowych należy do właścicieli graniczących z drogami 

posesji. 

 Następnie Starosta p. Adam Olejnik poprosił pracownika Powiatowego Centrum Zarządzania 

Kryzysowego p. Marka Kannenberga o przedstawienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją wojskową 

w roku 2020. 

Pracownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego p. Marek Kannenberg przedstawił projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej 

związanych z kwalifikacją wojskową w roku 2020. Dodał, że większość przejętych zadań będzie 

dotyczyła pracy Powiatowej Komisji Lekarskiej. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy do zawarcia porozumienia o przejęcie zadań z zakresu 

administracji rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w roku 2020 wymagane jest wywołanie 

uchwały rady Powiatu. 

Sekretarz Powiatu p. Dorota Kaczerowska odparła, że zawieranie porozumień należy do kompetencji 

Rady Powiatu, która za pomocą uchwały wyraża wolę przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej. 

Pracownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego p. Marek Kannenberg zwrócił uwagę, 

że określona w porozumieniu kwota dotacji dla Powiatu Grudziądzkiego za realizację powierzonego 

zadania może być niewystarczająca. Wskazał, że Powiat będzie ponosił dodatkowe koszty, związane 

m. in. z obsługą płatności za pracę Powiatowej Komisji Lekarskiej. 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita dodała, że w przypadku wyższych kosztów, Powiat Grudziądzki 

może zwrócić się o zwiększenie przyznanych dotacji. 

Po wyczerpaniu dyskusji Starosta p. Adam Olejnik przystąpił do głosowania, w wyniku którego 

Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją wojskową 

w roku 2020 oraz postanowili przekazać ww. projekt pod obrady Rady Powiatu. 

Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu 

administracji rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w roku 2020 stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 Przechodząc do kolejnego punktu obrad Starosta p. Adam Olejnik poprosił Przewodniczącą 

Rady Powiatu p. Marzenę Dembek o przedstawienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych. 
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Starosta p. Adam Olejnik wskazał, że proponowane w ww. projekcie zwiększenie diet radnych nie 

powoduje zwiększenia obciążenia budżetu Powiatu Grudziądzkiego na rok 2020, gdyż środki na ten cel 

pochodzą z niepobieranych diet radnych przez Starostę i Wicestarostę Grudziądzkiego. 

Członek Zarządu p. Aleksander Zadykowicz z rezerwą odniósł się do projektu podwyższenia diet 

radnym powiatowym, wskazując na negatywny wydźwięk takiego działania wśród mieszkańców 

Powiatu Grudziądzkiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek zaznaczyła, że diety planuje się podnieść jedynie 

o kwotę 100 zł, co nie powinno spotkać się z negatywnymi opiniami mieszkańców. Dodała, że ostatnia 

zmiana wysokości diet radnych miała miejsce w roku 2016. 

Po wyczerpaniu dyskusji Starosta p. Adam Olejnik przystąpił do głosowania, w wyniku którego 

Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych oraz postanowili przekazać 

ww. projekt pod obrady Rady Powiatu. 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Następnie Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do punktu posiedzenia dotyczącego spraw 

organizacyjnych, zapytań i wolnych wniosków, w związku z czym: 

I. Starosta p. Adam Olejnik przedstawił pismo Wójta Gminy Grudziądz p. Andrzeja Rodziewicza, 

dot. odmowy udzielenia dofinansowania na rok 2020 przez Gminę Grudziądz realizacji zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1378C Grudziądz – Gać”, planowanego 

do wykonania przez Powiat Grudziądzki. 

Pismo Wójta Gminy Grudziądz p. Andrzeja Rodziewicza, z dnia 12.11.2019 r., sygn. 

RRI.7234.388.2019, dot. odmowy udzielenia dofinansowania na rok 2020 przez Gminę Grudziądz 

realizacji zadania inwestycyjnego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

II. Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita przedstawiła prośbę Dyrektora Zespołu Szkół w Radzyniu 

Chełmińskim p. Pauliny Wantoch – Rekowskiej o objęcie patronatem oraz wsparcie finansowe 

organizacji XVII Rejonowego Konkursu Wiedzy o Regionie, który odbędzie się dnia 23.11.2019 r. 

Dodała, że Powiat Grudziądzki ma zabezpieczone na powyższy cel środki w budżecie w wys. 500 zł. 

Członkowie Zarządu jednogłośnie wyrazili zgodę na wsparcie finansowe organizacji XVII Rejonowego 

Konkursu Wiedzy o Regionie w wys. 500 zł. 

Pismo Dyrektora Zespołu Szkół w Radzyniu Chełmińskim p. Pauliny Wantoch – Rekowskiej z dnia 

12.11.2019 r. sygn. ZSR.4410.11.2019.PWR stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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III. Sekretarz Powiatu p. Dorota Kaczerowska przedstawiła prośbę Kierownika Powiatowego Zarządu 

Dróg p. Janusza Różańskiego o wyrażenie zgody na garażowanie samochodu służbowego Citroen 

C – Elysee o numerze rejestracyjnym CG 99406 na posesji prywatnej, w miejscowości Gruta 40, 

w okresie od dnia 1 grudnia 2019 r. do dnia 31 marca 2020 r. 

Członkowie Zarządu jednogłośnie wyrazili zgodę na garażowanie samochodu służbowego Citroen C – 

Elysee o numerze rejestracyjnym CG 99406 na posesji prywatnej, w miejscowości Gruta 40, w okresie 

od dnia 1 grudnia 2019 r. do dnia 31 marca 2020 r. przez kierownika Powiatowego Zarządu Dróg 

p. Janusza Różańskiego. 

Prośba Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg p. Janusza Różańskiego o wyrażenie zgody 

na garażowanie samochodu służbowego Citroen C – Elysee z dnia 14.11.2019 r. stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

IV. Starosta p. Adam Olejnik poinformował o stanie realizacji inwestycji budowy placówek 

opiekuńczo – wychowawczych na terenie powiatu grudziądzkiego. Przekazał, że dnia 22 listopada 

2019 r. Urząd Marszałkowski powinien przekazać decyzję dot. dofinansowania planowanej 

inwestycji. Starosta p. Adam Olejnik stwierdził że budowa dwóch placówek, mieszczących każda 

po 14 wychowanków może nie być wystarczająca dla potrzeb Powiatu Grudziądzkiego. Wskazał, że 

obecnie w placówkach na terenie powiatu przebywa ok. 50 dzieci i mało prawdopodobne, żeby 

ta liczba spadła w roku 2021 do zakładanych 28. W związku z powyższym Starosta p. Adam Olejnik 

zasugerował potrzebę zmiany koncepcji organizacji placówek opiekuńczo – wychowawczych 

i wybudowanie dwóch nowych budynków według zakładanego planu oraz przekształcenie placówki 

w Wydrznie w wydzielone domy oraz mieszkania dla usamodzielnionych wychowanków. Dodał, 

że koszt własny Powiatu przy uzyskaniu dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego na budowę 

dwóch placówek opiekuńczo – wychowawczych wyniesie ponad 1,5 mln zł, a przebudowanie 

budynku w Wydrznie to koszt do. 250 tys. zł. Starosta p. Adam Olejnik wskazał, że w przypadku nie 

uzyskania dotacji na przedmiotowy cel, najbardziej ekonomicznym i najszybszym rozwiązaniem 

będzie zachowanie placówki w Białochowie oraz przekształcenie budynku w Wydrznie 

w trzy oddzielne placówki. Dodał, że podobne rozwiązanie zostało zastosowane w Powiecie 

Świeckim, gdzie jedna z tamtejszych placówek została przekształcona w dwa oddzielne domy 

dla 14 wychowanków każdy. Starosta p. Adam Olejnik poinformował, że dnia 28 listopada odbędzie 

wyjazd służbowy do wspomnianej wyżej placówki, na który zaprosił Członków Zarządu. Ponadto 

dodał, że kolejnym problemem jest brak kadr w placówkach opiekuńczo – wychowawczych 

oraz niedostateczna ilość rodzin zastępczych, w tym brak rodzin zawodowych. 

V. Członek Zarządu p. Krzysztof Klucznik zapytał o termin zakończenia remontu w budynku 

Starostwa Powiatowego w Grudziądzu, w tym montażu windy. 



7 
 

Starosta p. Adam Olejnik odparł, że termin realizacji wyznaczono na 26 listopada br., ale mogą nastąpić 

opóźnienia. 

 W związku z brakiem dalszej dyskusji i wyczerpaniem porządku obrad Starosta p. Adam 

Olejnik podziękował wszystkim obecnym za udział w spotkaniu, po czym zakończył 27 posiedzenie 

Zarządu Powiatu. 

 

    Starosta       Członek Zarządu   Członek Zarządu    Członek Zarządu 

Adam Olejnik       Marcin Dziadzio  Krzysztof Klucznik      Aleksander Zadykowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołował: Łukasz Szulc 


